

第二十一届“汉语桥”世界大学生中文比赛斯里兰卡赛区

预赛通知

第二十一届“汉语桥”世界大学生中文比赛斯里兰卡赛区预赛将于6月10日（暂定）在科伦坡大学举行。因为疫情原因，本次汉语桥比赛将线上进行。

1. 比赛主题

天下一家 One World, One Family

2. 参赛对象

年龄 18 岁至 30 岁、具有斯里兰卡国籍、母语为非汉语的斯里兰卡高校在校生。（注：1. 已获奖的上届来华参赛选手不可连续两届参加比赛；2. 原则上，预赛选手需具有斯里兰卡国籍，若推荐其他非中国籍学生参赛，须确保该生自愿代表斯里兰卡赴华决赛。）

3. 比赛赛制和比赛内容

1) 比赛赛制

初赛：演讲、才艺展示

预赛：笔试、演讲和才艺展示。

2) 比赛内容和要求

初赛：参赛选手需提交两个参赛视频作品：一个演讲视频和一个才艺

展示的视频。视频要求如下：

- 视频画面、音质清晰。
- 演讲前进行简短的自我介绍，演讲时长为 3 分钟，视频总时长不得超过 4 分钟，要求至少上半身出镜，目视摄像头。
- 才艺展示时长为 3—5 分钟，要求全身出镜，背景音乐清晰，若涉及剪纸、书法、绘画可放宽至 15 分钟，要求作品需在视频画面内完成，不得展示非视频内完成的作品。
- 视频名称以选手名字+演讲/才艺展示命名。

预赛：由演讲，才艺展示和笔试三个部分组成。演讲视频和才艺展示视频与初赛要求一致，增加笔试。

4. 比赛奖项设置

所有参赛人员都有参赛证书和纪念品

单项奖（一等奖、二等奖、三等奖）

综合奖（一等奖、二等奖、三等奖）

纪念奖（若干）

5. 比赛时间

1) 报名时间：4 月 1 日—4 月 24 日

2) 报名资格审查：4 月 25 日—4 月 30 日

3) 初赛视频提交时间：5 月 10 日前

（各赛点初赛：2022 年 5 月 15 日以前完成，选出复赛参赛选手）

4) 预赛视频提交时间：6 月 5 日前

5) 预赛：2022 年 6 月 10 日（暂定）

6. 报名方式和联系方式

- 1) 报名形式：邮件发送报名表和参赛作品
- 2) 报名联系方式：

- 科伦坡大学孔子学院

地址：Confucius Institute, University of Colombo, 94,Cumaratunga

Munidasa Mw Colombo 03 Sri Lanka

电话：+94-112599869

邮箱：info@ciuc.cmb.ac.lk

（科伦坡大学和其他大学学生报名点，凯拉尼亚大学和萨伯勒格穆沃大学除外）

- 凯拉尼亚大学孔子学院

地址：Dalugama Kelaniya 11600, Sri Lanka

电话：+94-11-2906213

邮箱：confucius@kln.ac.lk

（凯拉尼亚大学学生报名点）

- 萨伯勒格穆沃大学孔子课堂

地址：Sabaragamuwa University of Sri Lanka, Belihuloya 70140

电话：+94-45-2285309

邮箱：confucius@ssl.sab.ac.lk

（萨巴勒格穆沃大学学生报名点）

Notice for the 21st Chinese Bridge- Chinese Proficiency Competition for University Students in Sri Lanka

The 21st Chinese Bridge- Chinese Proficiency Competition for University Students in Sri Lanka will be held in July 2, 2021 (tentative) at University of Colombo. Due to Covid-19 pandemic, the Chinese Bridge Chinese Proficiency Competition for university students will be held on line.

1. The theme of competition

One World, One Family

2. Requirement

Current college student aged 18-30, from non-Chinese speaking families and not growing up in Chinese speaking area eligible to participate. (Note:

1. the winner who went to China in the last Chinese Bridge competition is not allowed to participate in this competition for two consecutive years. 2.

The candidates must be Sri Lankan. If it recommends other non-Chinese students participate in the competition, the candidates must ensure that he/she voluntarily represent Sri Lanka in the finals in China.)

3. Competition format and content

1) Competition format

Preliminary contest: oral speech and Chinese talent show

Final: online written test, oral speech and Chinese talent show

2) Competition content

In preliminary contest, contestants submit two video works: oral speech and Chinese talent show

Requirements:

- Videos with clear picture and sound quality.
- Make a brief self-introduction before the speech. The duration of the speech is 3 minutes, and the total length of the video for speech shall not exceed 4 minutes, and the contestants should at least show their upper body with eyes on the camera.
- The duration of talent show is 3-5 minutes. It requires full body appearance with clear background music. If the talent show involves Chinese paper-cutting, calligraphy or painting, the time can be extended to 15 minutes. The work should be completed in the video screen, and it is not allowed to show the work which is not completed in the video.
- The name of the video: the contestant's name + the name of speech/talent show.

In final contest: Besides the two video works (oral speech and Chinese talent show with the same requirements as in preliminary contest), the contestants have to take an online written test.

4. Prizes and Awards

Certificates and prizes will be issue for all contestants.

Award for speech: First prize, Second prize, Third prize

Award for talent show: First prize, Second prize, Third prize

Comprehensive Award: First prize, Second prize, Third prize

Good performance Award

5. Competition Schedule

- 1) Registration: **April 1 to April 24, 2022**
- 2) Registration eligibility review: **April 25 to April 30, 2022**
- 3) Deadline of sending video for Preliminary contest: **before May 10, 2022**

(Each competition site must complete the preliminary contest **before May 15** and select the contestants for the final.)
- 4) Deadline of sending video Final contest: **before June 5, 2022**
- 5) Final: **June 10, 2022 (tentative)**

6. Registration Way and Contacts:

1) **Registration Way:** Sending the application form and video by email.

2) Contacts

- Confucius Institute at the University of Colombo

Tel: +94-112599869

E-mail: info@ciuc.cmb.ac.lk

(For students of University of Colombo and all the other universities except University of Kelaniya and Sabaragamuwa University of Sri Lanka)

- Confucius Institute at the Kelaniya University

Tel: +94-112906213

E-mail: confucius@kln.ac.lk

(For students of University of Kelaniya)

- Confucius Classroom at Sabaragamuwa University of Sri Lanka

Tel: +94-45-2285309

E-mail: confucius@ssl.sab.ac.lk

(For students of Sabaragamuwa University of Sri Lanka)